

CRANS-MONTANA :

capitale européenne

- par Nadège Chiaradia -

de l'événementiel

alpin

Crans-Montana est naturellement pleine d'atouts : un paysage époustouflant offrant une vision panoramique sur les Alpes, un ensoleillement à faire pâlir la Côte d'Azur. Des infrastructures sportives de niveau professionnel à l'image des 140 km de pistes de ski. Des terrains de golf conçus par les légendes du green : Severiano Ballesteros et Jack Nicklaus. Une vie locale vibrante avec ses magasins griffés et ses multiples restaurants. Cependant, Crans-Montana n'est pas qu'une des plus belles destinations de Suisse ; elle vous divertit toute l'année !

Crans-Montana is, by nature, endowed with many great assets : breathtaking landscapes offering a panoramic view over the Alps, sunshine that would make the Côte d'Azur look pale in comparison. Sports facilities of a professional standard, such as the 140 kms of ski runs. Golf courses designed by legends of the greens : Severiano Ballesteros and Jack Nicklaus. Lively localities with their designer shops and a multitude of restaurants. However, Crans-Montana is not only one of the most wonderful destinations in Switzerland ; it offers you activities all year round !

The Omega European Golf Masters

With its numerous sports and cultural events at an international level, Crans-Montana is gaining ground as the European capital of Alpine events : the "Nuit des Neiges" (February), the first charity event in Valais, whose 2012 edition gathered together Cherie Blair, Claude



L'Omega European Masters de Golf

Avec ses nombreux événements sportifs et culturels de rang international, Crans-Montana tend à s'imposer désormais comme la capitale européenne de l'événementiel alpin : la « Nuit des Neiges » (février), premier événement caritatif valaisan, dont l'édition 2012 a réuni Cherie Blair, Claude Lelouch, Patrick Timsit et Stéphane Bern. Les « City Ski Championships » (mars), qui ont rassemblé plus de 280 dirigeants de la City de Londres et quelques célébrités britanniques, sous l'œil averti de la BBC et du Financial Times. Le « Caprices Festival » (avril), le plus important festival pop-rock hivernal de Suisse. L'Omega European Masters de Golf (septembre) qui attire chaque année plus de 50'000 spectateurs venus admirer les stars du drive. Sans oublier le Cristal Festival (décembre), sommet européen de la pub et de la com., qui a vu passer l'an dernier, entre autres sommités, PPDA, Jacques Séguéla et Jimmy Wales, fondateur de Wikipédia.

Summer festival

Ces événements inscrivent la station sur la carte du monde. En témoigne son récent classement dans le *New York Times* parmi les 45 destinations incontournables de 2012. Cependant, Crans-Montana attire toujours davantage de manifestations d'envergure : les Coupes du Monde Hommes de ski alpin (février), où Didier Cuche a signé l'une de ses plus belles victoires en Super-G. Et le « Crans-Montana Jumping International », premier concours CSI en Valais, du 2 au 5 août 2012.

Cet été, un « Summer Festival » rassemblera tous les projets d'animations qui feront bouger le Haut-Plateau :

- Le Crans-Montana Beach Club : 22 juin au 19 août
- Le Crans-Montana Marché du terroir valaisan : 1er juillet au 26 août
- Le Crans-Montana Festi'Market : 13 juillet au 17 août
- Le Crans-Montana Cabriolet Paradise : 20 et 22 juillet
- Crans-Montana Zumba Festival featuring Zumba® Fitness Classes : 27 au 29 juillet
- La Fête nationale suisse : 1er août
- Le Crans-Montana pique-nique des chefs étoilés : 19 août
- La Crans-Montana Désalpe et son élection « Miss Cow Montana » : 29 septembre



Lelouch, Patrick Timsit and Stéphane Bern. The "City Ski Championships" (March), a meeting for more than 280 City of London leaders and some British celebrities, under the watchful eye of the BBC and the Financial Times. The "Caprices Festival" (April), the largest winter pop-rock festival in Switzerland. The Omega European Golf Masters (September), which draws more than 50,000 spectators each year, who come to admire the drive stars. Not to mention the Cristal Festival (December), the European advertising and communications summit, with PPDA, Jacques Séguéla and Jimmy Wales, the founder of Wikipedia, in attendance among other top personalities.

Summer festival

These events are engraving the resort on the world map, as is demonstrated by its recent listing in the *New York Times* among the 45 destinations not to be missed in 2012. However, Crans-Montana is attracting ever more events of this magnitude : the Men's World Alpine Skiing Cups (February), where Didier Cuche triumphed with one of his most impressive Super-G victories. And the "Crans-Montana Jumping International", the first international show jumping Event in Valais, from 2nd to 5th August 2012.

This summer, a "Summer Festival" will be bringing together all the event projects that will be making things happen on the plateau :

- The Crans-Montana Beach Club : 22th June to 19th August
- The Crans-Montana Valais local produce market : 1st July to 26th August
- The Crans-Montana Festi'Market : 13th July to 17th August
- The Crans-Montana Convertible Paradise : 20th and 22nd July
- Crans-Montana Zumba Festival featuring Zumba® Fitness Classes : 27th to 29th July
- Swiss National Day : 1st August
- The star chefs' picnic : 19th August
- The Crans-Montana "Désalpe" with a "Miss Montana Cow" contest : 29th September